
 PROTOKÓŁ Nr XLIII /18

z obrad XLIII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  15 i 16 października  2018 roku 

Obradom I  części  sesji  przewodniczyła  Pani Żaneta  Andrzejewska –  Przewodnicząca Rady Gminy

Lubasz. Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  I  część obrad  XLIII   sesji VII kadencji  Rady Gminy

Lubasz. Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych

obecnych jest 13 radnych (później dotarł  jeszcze 1 radny, brak H. Szramy) i  Rada jest władna do

podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie  serdecznie  powitała Wójta  Gminy,  Z-cę  Wójta,

Skarbnika   i   Zastępcę  Skarbnika.   Ponadto  Przewodnicząca  powitała  Pana  Krzysztofa  Tomczyka

Prezesa  Gminnego  Zakładu Komunalnego  druha  Stanisława  Hermana  Prezesa  Zarządu Oddziału

Gminnego  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  wszystkich  dyrektorów  jednostek  organizacyjnych,

radnych oraz pozostałych przybyłych na  sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Jacka Michalaka,  który  wyraził zgodę

aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został  wybrany  Pan Jacek Michalak.    

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. 

Magdalena Janc – Węglewska poprosiła o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie przyjęcia

Studium   uwarunkowań  i  kierunków   zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Lubasz.  Sprawa

wymaga rozpatrzenia jeszcze uwag wniesionych przez mieszkańców wsi Dębe. Natomiast Z-ca Wójta

poprosiła o  wycofanie uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie Finansowej.   Zwróciła

uwagę, ze nie ma konieczności przyjmowania na tej sesji zmian, ponieważ nie zmieniają się zawarte

w niej przedsięwzięcia.
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Przewodnicząca poddała pod głosowanie wycofanie najpierw pierwszej uchwały na co radni zgodzili

się  w  głosowaniu  jednogłośnie  (głosowało  13  radnych).  Następnie  poddała  pod  głosowanie

wycofanie drugiej uchwały i radni przyjęli tą poprawkę jednogłośnie(głosowało 13 radnych)

Następnie Przewodnicząca poprosiła radnych o wprowadzenie do porządku obrad  dwóch uchwał

w  sprawie  rozpatrzenia  skarg  –  na  działalność  dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  i  na

Przewodniczącą Rady Gminy.

W  wyniku  głosowania  do  porządku  obrad  wprowadzono  pierwszą  uchwałę  większością  głosów

(12  radnych  za  i  1  radna,  która  się  wstrzymała.  Druga  uchwała  została  wprowadzona  również

większością  głosów przy czym 11 radnych było za, 1  się wstrzymała i  1 radna nie brała udziału

w głosowaniu. 

Później  Przewodnicząca  poddała  pod  głosowanie  cały  porządek  obrad,  który  został  przyjęty

większością głosów 

Za- 13 radnych             Przeciw – 0           Wstrzymujących się – 1                         (głosowało 14 radnych)

 Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b) przedstawienie porządku obrad.
c) przyjęcie protokołu z obrad  XLII sesji Rady Gminy 
d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XLII sesji Rady Gminy

2.Przedstawienie założeń do budżetu na 2019 rok

3. Przedstawienie uchwał w sprawie:
3.1. zmiany imienia Publicznej Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie
3.2. zmiany imienia Publicznej Szkoły Podstawowej w  Lubaszu 
3.3. określenia zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów 
uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych 
wymogów jakim muszą odpowiadać składane projekty,
3.4. rozpatrzenia skargi (dyrektor Szkoły w Lubaszu)
3.5. rozpatrzenia skargi (Przewodnicząca RG)
3.5. zmian w budżecie 2018r

4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych
6. Wolne wnioski i informacje
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7. Zakończenie obrad I części sesji

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji Rady Gminy

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  Sekretarzem,  obrad XLII  sesji  Rady  Gminy  Lubasz  był  pan  Zenon

Koplin.  W związku z tym poprosiła go o przedstawienia protokołu z poprzedniej sesji. Pan Zenon

stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad XLII sesji, który odzwierciedla jej przebieg i poprosił

o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XLII  sesji, która odbyła się w dniu 27

września przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XLII sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali przed sesją. Zapytała czy radni mają

jakieś  uwagi  lub  pytania?   W   związku  z  tym,  że  pytań  nie  było  poprosiła    Panią  Skarbnik  o

przedstawienie założeń dop budżetu 2019 roku. Wójta o informację.     

Ad.2.Przedstawienie założeń do budżetu na 2019 rok

Zabierając  głos  Skarbnik  Gminy  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  dochody  to  ich  wysokość  jest

corocznie szacowana  na podstawie aktualnie obowiązujących ustaw tj. przede wszystkim w oparciu

o:

- ustawę o dochodach jednostek samorządu terytorialnego,

- podatkach i opłatach lokalnych

- podatku rolnym i leśnym.

Zgodnie z tymi ustawami:

1. podstawą  waloryzacji  górnych  stawek  podatków  i  opłat  lokalnych  (podatek  od

nieruchomości,  od  środków  transportowych,  opłaty:  targowa,  miejscowa,  od  posiadania

psów) na 2019 r. jest wysokość inflacji  za I  półrocze 2018r. – w przypadku br.odnotowano

wzrost wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych o 1,6 % (komunikat Prezesa GUS z

13.07.2018r.),

2. średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy służy  do

wymiaru podatku rolnego na 2019r. zostanie opublikowano w komunikacie Prezesa GUS do

18 października 2018r.; 
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3. średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały 2018r. jest podstawą do wymiaru

podatku  leśnego  na  2019r.  i  zostanie  opublikowana  komunikatem  Prezesa  GUS  do

19.10.2018r.

Na potrzeby opracowania projektu budżetu na 2019 rok proponuje się przyjąć, że na terenie naszej

gminy nastąpi wzrost stawek podatków i opłat lokalnych średnio o ok. 2 %. Dochody ze sprzedaży

mienia komunalnego planuje się przy uwzględnieniu zbycia trzech działek budowlanych – w Nowinie

i Jędrzejewie.

Na podstawie podpisanych umów sprawie dofinansowania ze środków unijnych (WRPO) przyjmuje

się  po  stronie  dochodów  planowane  dotacje  na  realizację  jednego  projektu  inwestycyjnego  tj.

Budowa miasteczka ruchu drogowego oraz placów zabaw oraz jednego projektu tzw. miękkiego tj.

Odnowa edukacji w gminie Lubasz. 

Jeżeli  chodzi o wydatki to przy  opracowaniu projektu ustawy budżetowej na rok 2019 r. przyjęto

m.in., że:

1) prognozowany  średnioroczny  wskaźnik  cen  towarów  i  usług  konsumpcyjnych  wyniesie

102,3%,

2) średnioroczny wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej w wysokości

106,0%,

3) wysokość  obowiązkowej  składki  na  Fundusz  Pracy  nie  ulegnie  zmianie  i  wynosić  będzie

2,45% podstawy wymiaru składek na ubezpieczenia emerytalne i rentowe.

Przy konstrukcji projektu budżetu Gminy Lubasz na 2019r. zakłada się:

1. wzrost o 5% wynagrodzeń nauczycieli wg założeń projektu budżetu państwa,

2. utrzymanie  na  dotychczasowym  poziomie  wynagrodzeń  pozostałych  pracowników

samorządowych,

3. podwyższenie poziomu pozostałych wydatków o 2 %.

Projekt  budżetu  winien  uwzględniać  przede  wszystkim  zobowiązania  wynikające  ze  spłaty  rat

kredytów, pożyczek i poręczeń oraz z zawartych umów dotyczących realizacji budżetu 2018r.
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W ramach zadań inwestycyjnych planuje się przede wszystkim projekty w oparciu o dofinansowanie

ze środków Unii Europejskiej tj.: budowa miasteczka ruchu drogowego oraz placów zabaw w gminie

Lubasz (projekt  planowany do dofinansowania ze środków unijnych PROW poprzez  LGD).  Pomoc

wynosi 63,63 % ogólnych kosztów. Całość nakładów do sfinansowania wynosi 413.029,04 zł.

W ramach pozostałych wydatków inwestycyjnych zakłada się m.in.:

1.  pokrycie  kosztów  opracowania  dokumentacji  projektowej  na  budowę  wodociągu  Krucz-

Kruteczek,

2. pokrycie kosztów opracowania dokumentacji projektowej na budowę drogi Miłkowo- Stajkowo.

Realizacja wymienionych wyżej projektów unijnych oraz pozostałych zadań  inwestycyjnych będzie

możliwa  pod  warunkiem  uzyskania  faktycznej  pomocy  unijnej  oraz  pomocy  w  formie  dotacji

krajowych.

Finansowanie sołectw w 2019r. odbywać się będzie na niezmienionych zasadach tj. poprzez Fundusz

Sołecki oraz ze środków pochodzących z zagospodarowania  mienia przekazanego w użytkowanie

statutami wsi. 

Po  stronie  wydatków  uwzględnione  będą  wszystkie  zmiany  dot.  realizacji  zadań  przez  gminę,

wywołane zmianami przepisów prawa wprowadzonymi w bieżącym roku.

Nie przewiduje się zaciągnięcie kredytów i pożyczek.

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  założeń,  które  w  wyniku  głosowania  (za  –  14  radnych)  przyjęto

jednogłośnie. 

Ad.   3. Przedstawienie uchwał w sprawie:  

Ad. 3.1. zmiany imienia Publicznej Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie

Projekt uchwały omówił dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski. Zgodnie z zapisami Ustawy z dnia 1 kwietnia

2016r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek

organizacyjnych,  jednostek  pomocniczych  gminy,  budowli,  obiektów  i  urządzeń  użyteczności

publicznej  oraz pomniki  zabrania się  propagowania  komunizmu lub innego ustroju  totalitarnego

przez  nazwy  jednostek  organizacyjnych.  Położona  na  terenie  Gminy  Lubasz  Publiczna  Szkoła

Podstawowa w Jędrzejewie nosi nazwę płk. Franciszka Bartoszka, która to podlega pod działanie w/
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w  ustawy.  Jednym  z  czynników  wpływających  na  wychowanie  dzieci  są  wzorce  osobowe

i  wartości.  Dlatego ważne jest  aby patron szkoły  był  również wzorcem do naśladowania,  a cała

społeczność  szkolna  identyfikowała  się  z  nim  w  życiu  codziennym.  W  związku  z  powyższym

postanowiono  dokonać  zmiany  imienia  patrona  szkoły  w  Jędrzejewie.  W  dniu  04.10.2018r.  do

organu prowadzącego zgodnie z zapisem 2 ust. 1 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia

17  marca  2017  r.  sprawie  szczegółowej  organizacji  publicznych  szkół  i  publicznych  przedszkoli

wpłynął wspólny wniosek rady pedagogicznej, rady rodziców i samorządu uczniowskiego Publicznej

Szkoły  Podstawowej  w  Jędrzejewie.  We  wniosku  wskazano,  że  zarówno  Rada  Rodziców,  Rada

Pedagogiczna  jak  i  Samorząd  Uczniowski  zdecydowały  aby  Publiczna  Szkoła  Podstawowa

w  Jędrzejewie  nosiła  imię  Jana  Brzechwy.  Szkoła  w  Jędrzejewie  jest  placówką   o  strukturze

organizacyjnej I-III, dlatego wybór patrona szkoły winien być dostosowany do wieku dzieci uczących

się  w tej  placówce.  Jan Brzechwa,  właściwie  Jan Wiktor  Lesman urodził  się   15  sierpnia  1898

w Żmerynce na Podolu, zm.  2 lipca 1966 w Warszawie. Polski poeta, autor wielu znanych bajek

i wierszy dla dzieci, a także satyrycznych tekstów dla dorosłych. Brzechwa ukończył Zakład Naukowo-

Wychowawczy  Ojców  Jezuitów  w  Chyrowie,  a  następnie  Wydział  Prawa  Uniwersytetu

Warszawskiego.  Z  zawodu  był  adwokatem,  był  specjalistą  w  dziedzinie  prawa  autorskiego.  Jan

Brzechwa wstąpił  do 36 Pułku Piechoty  Legii  Akademickiej  i  jako ochotnik uczestniczył  w latach

1920-1921 w wojnie polsko-bolszewickiej, za co go odznaczono. W 1926 ogłosił tom poezji Oblicza

zmyślone. Pierwszy tomik wierszy dla dzieci - Tańcowała igła z nitką wydano w 1938 (w tym tomiku

znalazły się takie popularne do dziś wiersze jak: Pomidor, Żuraw i czapla, czy też Na straganie). Rok

po wydaniu pierwszego tomu z wierszami dla dzieci, w 1939 wydano tom Kaczka Dziwaczka (m.in.

wiersze  Znaki  przestankowe  i  Sójka).  Wybór  na  patrona  szkoły  Jana  Brzechwy  pozwoli  podjąć

współpracę z innymi szkołami noszącymi imię Jana Brzechwy oraz bibliotekami co zapewne wpłynie

na rozwijanie u dzieci zamiłowania do czytelnictwa.  

Dyrektor projekt uchwały odczytał.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLIII/414/18 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.   3.  2. zmiany imienia Publicznej Szkoły Podstawowej w  Lubaszu   

Projekt uchwały omówił dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski. Analogicznie jak do poprzedniej uchwały,

w związku  z  zapisami  Ustawy z  dnia  1 kwietnia  2016r.  o  zakazie  propagowania  komunizmu lub

innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek pomocniczych gminy,

budowli,  obiektów  i  urządzeń  użyteczności  publicznej  oraz  pomniki  zabrania  się  propagowania

komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych. Położona na

terenie  Gminy  Lubasz  Publiczna  Szkoła  Podstawowa  w  Lubaszu  nosi  nazwę  Batalionu

Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego, która to podlega pod działanie w/w ustawy. Jednym

z czynników wpływających na wychowanie dzieci  są wzorce osobowe i wartości. Dlatego ważne jest

aby patron szkoły był również wzorcem do naśladowania, a cała społeczność szkolna identyfikowała

się  z  nim w życiu  codziennym. W związku z powyższym postanowiono dokonać zmiany  imienia

patrona szkoły w Lubaszu. W dniu 11.10.2018 r. do organu prowadzącego zgodnie z zapisem 2 ust. 1

rozporządzenia  Ministra  Edukacji  Narodowej  z  dnia  17  marca  2017  r.  w  sprawie  szczegółowej

organizacji publicznych szkół i publicznych przedszkoli  wpłynął wspólny wniosek rady pedagogicznej,

rady rodziców i samorządu uczniowskiego Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu. We wniosku

wskazano, że zarówno Rada Rodziców, Rada Pedagogiczna jak i Samorząd Uczniowski zdecydowały

aby  Publiczna  Szkoła  Podstawowa  w  Lubaszu  nosiła  imię  ppłk  Zdzisława  Orłowskiego.  Zdzisław

Orłowski urodził się 10 października 1892 w Zaworach koło Śremu, zm. 7 czerwca 1982 w Poznaniu –

podpułkownik Wojska Polskiego, uczestnik powstania wielkopolskiego i III powstania śląskiego oraz II

wojny  światowej.  W  listopadzie   1918  r.  podjął  w  Stajkowie działania  konspiracyjne  nad

przygotowaniem powstanie przeciw Niemcom. W dniu 7 stycznia 1919 r. został mianowany dowódcą

IV Okręgu Wojskowego, który obejmował powiaty czarnkowski, chodzieski, szamotulski i obornicki i

kilka  innych.  Orłowski  zorganizował  kompanie  powstańcze  w  Czarnkowie i  Lubaszu.  Na  czele

podległych mu oddziałów bronił skutecznie odcinka czarnkowskiego. Uczestniczył w wojnie polsko-

bolszewickiej,  dowodząc  najpierw  baterią  a  potem  dywizjonem  14  pułku  artylerii  polowej.  Za

niezwykłe męstwo, zniszczenie bolszewickich karabinów maszynowych, został odznaczony Orderem

Wojennym VirtuV Militari V klasy. Na froncie awansowano go do stopnia kapitana. Brał udział w III

powstaniu śląskim, pełniąc służbę w Dowództwie Obrony Plebiscytu jako szef IV oddziału. W 1939 r.

został  prezesem  Zarządu  Głównego  Związku  Powstańców  Wielkopolskich.  Działające  do  końca

sierpnia  2017  roku  gimnazjum  w  Lubaszu  nosiło  imię  ppłk  Zdzisława  Orłowskiego  w  Lubaszu.
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Tradycją w Lubaszu stały  się uroczystości  związane z upamiętnieniem powstania wielkopolskiego

wraz z jego lokalnym bohaterem ppłk Zdzisławem Orłowskim. Postać ppłk Zdzisława Orłowskiego

bardzo mocno zakorzeniła się w lubaskiej szkole jak i  w lokalnym środowisku. Bohater Powstania

Wielkopolskiego jest wzorem dla młodzieży i  przykładem patrioty. Wybór na patrona szkoły ppłk.

Zdzisława Orłowskiego pozwoli kultywować właściwe postawy wśród dzieci i młodzieży oraz rozwijać

zamiłowanie do ziemi ojczystej.

Dyrektor projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLIII/415/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.3.3.  określenia  zasad  wnoszenia  inicjatyw  obywatelskich,  zasad  tworzenia  komitetów

uchwałodawczych,  zasad  promocji  obywatelskich  inicjatyw  uchwałodawczych  i  formalnych

wymogów jakim muszą odpowiadać składane projekty,

Projekt  uchwały  omówiła  Z-ca Wójta  Grażyna  Graj.  Ustawa z  dnia  11 stycznia  2018r.  o  zmianie

niektórych  ustaw  w  celu  zwiększenia  udziału  obywateli  w  procesie  wybierania,  funkcjonowania

i  kontrolowania  niektórych  organów  publicznych  dokonała  zmian  w  ustawie  o  samorządzie

gminnym. Umożliwiając szerszy dostęp mieszkańcom gminy w procesie zarządzania gminą, wskazała

Radę Gminy jako organ kompetentny do określenia zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad

tworzenia komitetów uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych

i formalnych wymogów, jakim muszą odpowiadać składane projekty.

Z-ca Wójta projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLIII/416/18 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.3.4. rozpatrzenia skargi (dyrektor Szkoły w Lubaszu)

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca  Rady Gminy.  Skargę na dyrektora Publicznej Szkoły

Podstawowej w Lubaszu złożyła Pani J.D. Zarzuca ona dyrektorowi wykroczenia przeciwko zasadom

określonym w Regulaminie Rodziców twierdząc, że dyrektor narusza samodzielność Rady Rodziców,

jest  osobą  trudną  we współpracy  z  rodzicami,  jest  arogancka,  nie  przyjmuje  żadnych uwag.  We

wniosku o  odwołanie dyrektora szkoły będącego w gruncie rzeczy skargą na dyrektora zarzuca, że

podczas  pierwszego  spotkania  Rady  Rodziców  pani  dyrektor  zakłamała  wyniki  głosowania  oraz

wykluczyła  z  grona  Rady  Rodziców  przedstawiciela  rodziców,  dzieci  z  orzeczeniem.  Zarzuca

dyrektorowi również brak informacji o wydatkowaniu ogromnych subwencji na dzieci z orzeczeniem.

Ponadto zwraca uwagę na  nieprawidłowości  w organizacji  pracy szkoły  min.  przy  tworzeniu  klas

sportowych przede wszystkim związanych z wykonywaniem badań lekarskich. 

Rada Gminy rozpatrując skargę, w trakcie wspólnego posiedzenia Komisji  Rady Gminy umożliwiła

dyrektorowi ustosunkowanie się do przedstawionych zarzutów. 

Nie zgadzając się na uczestnictwo w posiedzeniu Rady Rodziców przedstawiciela rodziców dzieci

z  orzeczeniami  pani  dyrektor  postąpiła  w  zgodzie  z  artykułami  83  ustawy  o  systemie  oświaty.

Przedstawiciel ten bowiem nie był wybrany przez społeczność oddziału szkoły, do którego dziecko

jest  przypisane.  Radę  Rodziców  tworzą  tylko i  wyłącznie  przedstawiciele  wybrani  w głosowanie

tajnym przez  rodziców w poszczególnych oddziałach.  Zapis  w Regulaminie Rady Rodziców,  który

dostarczony został pani dyrektor, mimo jej prośby ze sporym opóźnieniem jest niezgodny z zapisami

ustawy prawa oświatowego. 

Wybory do Rady Rodziców przeprowadzone zostały prawidłowo. Informacja o wydatkach na dzieci

z niepełnosprawnością była również przedstawiona przez panią dyrektor po uzyskaniu konkretnej,

rzetelnej  informacji  z  centrum  usług  wspólnych.  Tworzenie  klas  sportowych  odbyło  się  zgodnie

z  przepisami zarówno wewnętrznymi jak i  ogólnymi,  a badania lekarskie  uczniów zorganizowane

w sposób umożliwiający każdemu uczniowi poddanie się tym badaniom. Koszt badań należy jednak

do obowiązków rodziców. Rada Gminy rozpatrując skargę zaleciła pani dyrektor większą otwartość

i  współpracę  z  rodzicami  tak,  by  w  przyszłości  wyeliminować  niekorzystne  odczucia  niektórych

rodziców. 

Przewodnicząca projekt uchwały odczytała. 
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Magdalena Janc- Węglewska powiedziała, ze nie chce komentować tej sprawy. Wiele czasu zajęło

rozpatrywanie tej skargi na komisji. Wstydem jest, że trzeba żyć w takim środowisku, że jedna osoba

podpisująca się pod takim wnioskiem (25 września na spotkaniu rodziców nie było dyskusji na temat

odwołania dyrektora i dlatego nikt inny tego pisma nie podpisał) doprowadza do tego, że dzień po

uroczystych obchodach dnia Nauczyciela trzeba zajmować się ta skargą. Zaznaczyła, że zdaje sobie

sprawę, że jest to obowiązek rady aby sprawę rozpatrzyć bo wniosek wpłynął, ale jest jej wstyd. Jest

to jej ostatnia sesja i nie spodziewała się, że tak zakończy się jej kadencja. 

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                        (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XLIII/417/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.3.5. rozpatrzenia skargi (Przewodnicząca RG)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Pawła  Strawę

o przedstawienie projektu uchwały. Pan Paweł stwierdził, że temat był szczegółowo omawiany na

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz otrzymała wniosek

o odwołanie dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu w dniu 27 września 2018 roku.

(wpłynęło  do Urzędu Gminy   w dniu  26  września  2018r)  z  prośbą  o  jego  odczytanie  na  sesji.

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radcę prawnego o kwalifikację pisma. Z uwagi na fakt,  że

radca zakwalifikował pismo jako wniosek o  odwołanie dyrektora,  a nie jako skargę  na  dyrektora

poinformowała w trakcie sesji  radnych o fakcie wpłynięcia takiego pisma zwracając jednocześnie

uwagę, że zostanie ono przekazane Wójtowi Gminy Lubasz (co uczyniła) zgodnie z kompetencjami.  

Magdalena  Janc  –  Węglewska zacytowała  treść  pisma  które  zostało  przekazane  do  Wojewody

„ Rodzice, nauczyciele są podzieleni. Nauczyciele zastraszeni przez panią dyrektor i Wójta boją  się

o swoje stanowiska.” 

Poprosiła o wyjaśnienie  tej  sytuacji  bo twierdzi,  że jest  to  pomówienie,  ponieważ sama również

reprezentuje to środowisko nauczycielskie, które do tej pory,  jako Komisja Oświaty nie rozpatrywała

żadnej sprawy w tej kwesVi – nie wiadomo jej aby nauczyciele byli zastraszani. 

Następnie zacytowała dalszą część pisma „ Mam oczywiście nagrania z ostatniej sesji Rady Gminy,

skany  złożonych  przeze  mnie  wniosków  oraz  świadków  (rodziców),  którzy  poświadczą  opisane
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sytuacje. Proszę o pomoc w tej sprawie, tym bardziej, że jak się dowiedziałam pani dyrektor Wioleta

Zarzeczna  startuje  w tegorocznych wyborach samorządowych z  ramienia  PSL  do rady powiatu i

będzie  tą  niewygodną  sytuację  dla  niej  i  dla  Wójta  Gminy  Marcina  Filody,  który  jest  również

sympatykiem PSL-u i PO (kolokwialnie mówiąc) zamiatać pod dywan.” 

Poprosiła, by zostało to wyjaśnione, to zdanie o zastraszanych nauczycielach. 

Wójt Gminy  – powiedział, że jako organ prowadzący będzie to wyjaśniał. Zaznaczył, że nie może

sobie pozwolić, aby w stosunku co do jego osoby kierowane były formułowania „sympatyk czy nie

sympatyk danej parVi”. Zawsze był i jest niezależny, był osobą bezpartyjną. Kierowane do Wojewody

zarzuty są nie pierwszy i nie pozwoli sobie na takie traktowanie, będzie to wyjaśniał, ponieważ nie

zasłużył sobie na takie traktowanie ani jako wójt, ani jako osoba prywatna, żeby doczepiać mu „łatki”

z  kim się  zadaje,  czy  do jakiej  parVi  przynależy.  Jest  to  zdaniem Wójta  przesada  i  tego tak  nie

pozostawi.  

Głosowanie 

Za- 13                               Przeciw – 0                                 Wstrzymujących się – 0

(głosowało 13radnych, przewodnicząca nie brała udziału w głosowaniu)

Uchwała Nr XLIII/419/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca powiedziała, że bardzo jej przykro, że na koniec kadencji musiała być rozpatrywana

skarga na jej osobę, ale cieszy się, że została rozpatrzona w taki, a nie inny sposób.  

Ad.3.5. zmian w budżecie 2018r

Zmiany w budżecie omówiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek. Zmiany  polegają na:

1) zwiększenie w zakresie dochodów z tytułu:

• szkoda ubezpieczeniowa za zniszczenie bramy wjazdowej do OSP Krucz -400 zł,

• dotacji  celowej przeznaczonej  na wypłatę zasiłku celowego dla  rodziny  poszkodowanej  w

wyniku klęski żywiołowej- dotacja Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.374.2018.8 z dnia

1.10.2018 r. – 20.000 zł,

• dotacja z Funduszu Sprawiedliwości dla OSP na zakup wyposażenia i urządzeń ratownictwa –

umowa z dnia 27.09.2018 r. – 36.400 zł,
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• dotacji celowej przeznaczonej na realizację świadczeń rodzinnych, na realizację świadczenia z

funduszu  alimentacyjnego,  na  realizację  zasiłku  dla  opiekuna  na  podstawie  ustawy  o

ustaleniu i wypłacie zasiłków dla opiekunów oraz na realizację art.10 ustawy o wspieraniu

kobiet w ciąży i rodzin „Za życiem, a także na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne

za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinna oraz zasiłek dla opiekuna na podstawie

ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych- decyzja

Wojewody  Wielkopolskiego  nr  FB-I.3111.352.2018.3  z  dnia  2.10.2018  –  134.515,00  zł

( dz.852,rozdz.85213 par.2010 – 3.223 zł, dz.855,rozdz.85502  par.2010 – 131.292 zł),

• dotacja  z  Krajowego Biura  Wyborczego delegatura w Pile  na zadania  zlecone związane z

przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów samorządowych – pismo nr DPL -3113-11/18

z dnia 2 października 2018 r. – 38.820,zł,

• dotacja  celowa  na  realizację  świadczeń  wychowawczych  500+  decyzja  Wojewody

Wielkopolskiego  nr  FB-I.3111.358.2018.8  z  dnia  8  października  2018r.  –  195.563,00  zł

(dz.855, rozdz.85501, par.2060)

 ------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Razem: 425.698,00 zł

W zakresie wydatków zwiększenie limitu  na:

• wydatki oświatowe - 58.090 zł,

• prowizję bankową (obsługa kredytu) – 7.000 zł,

• wydatki bezosobowe UG (umowy-zlecenia,) – 6.000 zł,

• zakup usługi związanej z systemem powiadomień SMS – 3.000 zł,

• zakup usług na drogach - 16.000 zł,

• organizację kolonii dla dzieci z rodzin zagrożonych alkoholizmem- 6.000 zł ( środki dla GOPS),

• dotację dla Edukacji Lubasz ( szk. podstawowa) – 23.500 zł,

• usługi związane z obsługą Rady Gminy – 10.000 zł, 

 --------------------------------------------------------------------------------------------------
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Razem: 129.590 zł

W zakresie zmniejszenia limitu wydatków na:

• inwestycji Zakupu i montażu wiat przystankowych na terenie gminy–14.500 zł,

• inwestycji Monitoringu ulic w Lubaszu – 3.500 zł,

• inwestycji Budowy boiska na Górczynie w Lubaszu – 25.000 zł,

• inwestycji „Urządzenie placów zabaw” - 15.090 zł,

• utrzymanie podopiecznych w DPS - 16.000 zł,

• zakup materiałów na drogach - 16.000 zł,

• usługi związane z profilaktyką alkoholową – 6.000 zł,

• dotację dla Edukacji Lubasz (gimnazjum) – 23.500 zł,

• zakup materiałów UG – 10.000 zł

 -----------------------------------------------------------------------------------------------

Razem: 129.590 zł 

Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi 41.579.056,32 zł, z tego: 

- dochody bieżące w kwocie       34.585.385,47 zł,

- dochody majątkowe w kwocie    6.993.670,85 zł

Łączna kwota wydatków po zmianach wynosi 47.261.451,12 zł, z tego:

- wydatki bieżące w wysokość          33.018.792,90 zł,

- wydatki majątkowe w wysokości   14.242.658,22 zł

Wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. 

 Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 14       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 0                (głosowało 14 obecnych radnych) 
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Uchwała Nr XLIII/418/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.4. Interpelacje i zapytania radnych.

Marek Wicher – powiedział, że była usuwana awaria na ul. Pogodnej w Lubaszu, we wjeździe nie

został utwardzony teren 

Marek Wicher – zaznaczył, że fajnie by było, żeby wybory były co 2-3 lata ponieważ był zepsuty

hydrant koło  P. Chmielnika i  został  on odwrotnie naprawiony.  Mówiłem o sprawie  studzienki  na

komisjach i też zostało to zrobione. 

Nadmienił,  że  zgłaszał  konieczność  naprawy  hydrantu,  ponieważ  oglądał  kiedyś  reportaż,  gdzie

wypowiadali  się  strażacy,  którzy  gasili  pożar,  że  gdyby  był  hydrant  sprawny  to  pożar  zostałby

ugaszony, ale w związku z tym, że był niesprawny ogień strawił wszystko. 

Marek  Wicher –  podziękował  Piotrowi  Błochowi  za  szybką  interwencję.  Zgłosił  na  posiedzeniu

komisji  konieczność  usunięcia  zakrzaczenia  na  parkingu  przy  cmentarzu  i  zostało  to  wykonane.

Zaznaczył, że nie wszystkie wnioski zgłasza na sesji czy komisji, ale kieruje je bezpośrednio do Piotra

Błocha i   pracownik realizuje je odwrotnie,  niekiedy nawet osobiście. Następnie podziękował za

pracę wszystkim w kadencji, która była bardzo ciekawa, podziękował też za wszystkie zrealizowane

do tej pory wnioski, a te które nie zostały jeszcze wykonane liczy że będą zrealizowane w przyszłej. 

Jacek Michalak  -   podziękował  wszystkim za te  4 lata pracy,  Wójtowi,  Z-cy  Wójta,  Skarbnikowi  i

wszystkim  pracownikom  za  życzliwość  jaka  okazywali  radnym.  Podziękował  też  wszystkim

koleżankom i kolegom z rady za współpracę i życzył sukcesów w wyborach tym którzy kandydują.

Skierował również podziękowania do Janki, która obsługuje radę. 

Jacek  Michalak –  zauważył,  że  nie  wszystkie  groby  powstańców  spoczywających  na  naszym

cmentarzu oznaczone są odpowiednim znaczkiem. Zwrócił się z pytaniem, gdzie można otrzymać

informację na ten temat?

Magdalena  Janc  -   Węglewska –  stwierdziła,  że  ona  już  do  następnej  rady  nie  kandyduje.  Tym

bardziej dziękuje za współpracę Wójtowi, Z-cy Wójta, Skarbniczce, Pani  Jance i innym pracownikom

za  przychylność.  Zaznaczyła,  że  praca  w Komisji  Oświaty  w kadencji  nie  była  łatwa,  ale  owoce

wykonane w tym czasie  zbierane będą w następnych latach.  Podziękowała za przychylność przy

zmianie  organizacyjnej  szkół  bo  nie  w  każdym  samorządzie  odbyło  się  to  tak  bezkolizyjnie  jak

w Lubaszu. Podziękowała za przychylność w stosunku do grona nauczycielskiego (bo z głosów,  które

zna) gdyż po raz pierwszy mieli taką stabilność, byli w komfortowej sytuacji i czuli się bezpiecznie,
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jeżeli chodzi o zatrudnienie – mają nawet dużo nadgodzin.  Życzyłaby sobie i innym, aby niektóre

osoby przestały straszyć nauczycieli  zwolnieniami  to już czas, aby dać oświacie spokój. Rodzina i

szkoła to te obszary dla dzieci,  które wychowują  - to naturalne środowisko,  w którym bardzo dużo

widzą,  słyszą i obserwują – w internecie również. Zaznaczyła, że budowanie autorytetu niektórych

osób na burzeniu innych jest najwstrętniejszą rzeczą  jaka jest możliwa do zrobienia. 

Kazimierz  Wicher  – dołączył się do podziękowań. Zaznaczył, że  było  w tej  kadencji  (co mówi ze

smutkiem) dużo słów niekorzystnych, dużo pomówień – nie chciano budować. Uważa, że jeżeli coś

złego się dzieje to należałoby przyjść i o tym rozmawiać, a nie robić jakiś podchodów i zdjęć tylko po

to, aby pokazać gminę  w niekorzystnym świetle.  To jest  bardzo nieładnie i  tak  nawet na  koniec

kadencji nie powinno się o tym mówić. Będzie następna kadencja i tylko trzeba mieć nadzieję, że

będzie pod tym względem lepsza.  

Paweł Strawa – zaznaczył, że chciał zabrać głos w wolnych głosach, ale skoro już koleżanki i koledzy

zaczęli  to  on też  w tym momencie  podziękuje  za pracę, za  te 4 lata współpracy  w tej kadencji.

Stwierdził,  że  dzisiaj  nie  żałuje,  że  podjął  decyzję  aby kandydować na  radnego.  Przez  ten okres

zdobył ogromne doświadczenie – to co zobaczył, z jakimi problemami trzeba się spotkać, jakie są

zadania do wykonania – to na pewno warto brać w tym udział, aby móc to zapisać w bagażu swoich

doświadczeń.  Podkreślił,  że  nie  żałuje  tych  4  lat  i  dziękuje  za  współpracę.  Stwierdził,  że  wiele

dobrego stało się w tym okresie, wiele wspólnie jako rada osiągnęli  - wykonane zadania to wspólne

dobro. Zauważył, że oczywiście nie udało się wszystkiego załatwić bo nie da się wszystkiego zrobić.

Wiele  wniosków  pozostaje  do  zrealizowania,  ale  to  normalne  że  oczekiwania  mieszkańców   są

bardzo duże. Za swój sukces uważa wykup gruntu pod boisko na Osiedlu Górczyn, oświetlenie ul.

Działkowej, Polnej i Łąkowej, ustawienie ławeczek na ul. Szamotulskiej   i Chrobrego.   To wnioski,

które  składał  i  poprzez  wspólną  decyzje  udało  się  zrealizować.  Zdaje  sobie  sprawę,  że  wiele

wniosków,  które  zgłaszał  nie  zostało  wykonanych  bo  były  sprawy  ważniejsze.  Liczy  jednak,  że

niektóre z nich, zgłaszane wspólnie z Markiem, a dotyczące poprawy bezpieczeństwa (spowalniacze

na ul. Szkolnej i Podgórnej)  będą realizowane w następnej kadencji. Na koniec jeszcze raz wszystkim

podziękował oznajmiając jednocześnie,  że nie  kandyduje już  w wyborach do przyszłej  rady choć

będzie kibicował wszystkim. Będzie się przyglądał pracy kolejnej rady i na pewno będzie pojawiał się

na sesjach, aby uczestniczyć   w życiu Małej Ojczyzny.
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Marek  Zieliński  –  podziękował  za  współpracę.  Oznajmił,  że  był  radnym  3  kadencje,  12  lat  i  to

wystarczy nie będzie już kandydował.  Przez te lata pracował w Komisji Rolnictwa i bronił rolników na

tyle ile było to możliwe, żeby te podatki nie były za wysokie (były batalie w tej sprawie). Podziękował

wszystkim  radnym  za  współprac  Wójtowi  i  pani  sekretarz,  która  jest  cały  czas  –  wójtowie  się

zmieniali, a ona cały czas pracuje.

Ad. 5.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że nie wszyscy radni otrzymali już odpowiedzi na ich wnioski, ale na

pewno w niedługim czasie otrzymają. 

Ad. 6.   Wolne wnioski i informacje     

Przewodnicząca odczytała petycję dotyczącą konieczności budowy ścieżki pieszo - rowerowej Lubasz

– Bończa – Miłkowo - Sokołowo. Stanowi ona załącznik do protokołu. 

Dyrektor  GOK Szymon Szwed – poinformował,  że  planowana  na  dzień 26 października  operetka

została przesunięta na 17 marca  2019 roku.  Ci którzy zdecydowali  się zakupić już bilety  zostaną

zaproszeni na inny termin.  W związku z tym, ze długo nie było wiadomo kiedy się odbędą wybory

ten termin stał się nieodpowiedni. Zaznaczył, ze przyszły rok może być bardzo uroczyscie otwarty,

ponieważ  prowadzone są  rozmowy,  aby  w  dniu  01  stycznia  przyszłego  roku  gosciła  w  Lubaszu

orkiestra ze Lwowa. 

P.B. - odniósł się do sprawy skargi na dyrektora Szkoły Podstawowej w Lubaszu. Stwierdził, że nie była

to  jedna  skarga  tak  jak  informowała  Przewodnicząca  ale  więcej,  ponieważ  w dniu  29  września

wpłynęły inne skargi na dyrektora szkoły od rodziców – radni maja niepełną wiedzę. Skargi te były

przekazane  do  wiadomości  Wójta  Gminy  Lubasz  i  dyrektora  i  ma  on  to  pismo.  Zaznaczył,  że

pomiędzy  panią  dyrektor,  a  niektórymi  rodzicami,  przewodniczącymi  nie  ma  odpowiedniej

współpracy. Jeżeli radni rozpatrują taką skargę to jego propozycja jest taka, aby   radni zasięgnęli

opinii  Rady  Rodziców  i  powinni  szerzej  spojrzeć  na  ten  temat  –  powinny  być  przeprowadzone

konsultacje społeczne czego ta rada nie zrobiła. Zanim podjęli  decyzje powinni zasięgnąć opinii  z

rożnych źródeł.

Następnie podziękował za współpracę – miło mu było przychodzić na sesje z spotykać się z radnymi.

Przewodnicząca dodała  tylko,  że  wniosek,  który  otrzymała  Rada  Gminy podpisany był  wyłącznie

przez jedną osobę i trudno jej powiedzieć jak wypowiadali się inni rodzice. 
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Dyrektor SP w Lubaszu Wioleta Zarzeczna – powiedziała, że wniosek o którym mówi pan P.B. dotyczy

całkowicie innej sprawy. Dotyczył przywrócenia nauczyciela kl. II z zakresu I-III do nauczania języka

polskiego w klasach starszych. Celem wyjaśnienia zaprosiła do szkoły rodziców i przedstawiła całą

sytuację, którą radnym również przedstawi. 29 sierpnia po przedstawieniu planów podjęta została

jednogłośnie  decyzja  o  przyjęciu  zakresów  czynności.   Po  zakończeniu  Rady Pedagogicznej  przy

zbieraniu materiałów podszedł do niej nauczyciel, który poinformował ją  o zamiarze przejścia na

świadczenie kompensacyjne  z powodów zdrowotnych – nie był to wniosek, a jedynie informacja.

Dyrektor  zaznaczyła, że poinformowała nauczyciela o konieczności złożenia formalnego wniosku na

który czekała cały dzień tj. 30 sierpnia (wniosek wpłynął przed godz.15:00, kiedy wszystko powinno

być już dopięte) Po analizie,  w godzinach popołudniowych kwalifikacji  wywnioskowała, że ma w

swoich  zasobach  nauczyciela,  który  jest  polonistą   i  dlatego  zaproponowała  zmianę  zakresu

(nauczyciel  stwierdził,  że  musi  się  zastanowić).  W następnym dniu  nauczyciel  przyjął  zakres bez

zastrzeżeń i dlatego odwrotnie podjęto działania, aby już 3 września przekazać uczniom plan lekcji. 

Zaznaczyła,  że  pismo  o  którym  mówi  pan  P.B.  dotyczy  właśnie  tej  sprawy.  W  piśmie  tym  jest

wyrażenie  ”domagamy  się  natychmiastowego  przywrócenia  nauczyciela”  Zaznaczyła,  że  jako

dyrektor ma prawo przesunąć nauczyciela  zgodnie  z jego kompetencjami i  tak  też uczyniła.  Nie

popełniła żadnego prawnego błędu i nie będzie się już tłumaczyć bo to jest złośliwość p. B. 

Stwierdziła,  że  postępowanie  p.B  jest  obraźliwe  nie  tylko  dla  niej  ale  wszystkich  rdzennych

mieszkańców.  Z  zamiarem skierowania  uwag  do p.  B.  nosiła  się  już  od dawna,  ale  teraz  powie

wprost, że p. B. cały czas szuka i wytyka jakieś błędy, dlatego powinien zastanowić się nad swoim

postępowaniem i zadać sobie pytanie co i  ile zrobił dla tej  gminy, a dopiero później krytykować

i  oceniać innych bo chcą  oceniać innych trzeba  zacząć od siebie.  Zwróciła  uwagę,  że  straszenie

zwolnieniami jest również nie na miejscu bo ceni swoich nauczycieli, nagrodziła 30 z nich. 

Wójt Gminy  – zwrócił uwagę, że jutro będzie ten dzień aby podsumować dokonania tej kadencji.

Wnioski i zgłaszane uwagi będą rozpisane i realizowane w przyszłości. Wracając do sesji podziękował

radnym za wycofanie z porządku obrad jednych, a wycofanie innych uchwał. Stwierdził,  że wiele

wniosków i projektów czeka na realizację  - SUW Lubasz, boisko RADWAN, projekty dróg – będzie

można z nimi ruszyć w przyszłej kadencji z marszu. Wracając do spraw oświaty zauważył, że dużo jest

wokół niej politycznej rozgrywki i to jest przykre. Informacje są niektóre nieprawdziwe – mówi się

gdzieś, że w związku z mniejszą liczbą oddziałów w przyszłym roku (z 44 na 36) konieczne będzie z
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automatu zwolnienie 10 nauczycieli co demontuje, ponieważ mniejsza ilość oddziałów nie powoduje

zwolnień  –  nauczyciele  obecnie  mają  po  1,5  etatu.   Sprawa  zaś  dotycząca  nauczyciela  została

załatwiona.   

Ad. 6. Zakończenie sesji

Przewodnicząca  zaprosiła  wszystkich  na  jutro,  na  II  część  sesji.  Podziękowała  wszystkim  za

uczestnictwo w sesji  i wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła I część obrad XLIII sesji Rady

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 115:20

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Jacek Michalak  

Obradom II  części sesji  przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska –  Przewodnicząca Rady Gminy

Lubasz. Sesja odbyła się w Zajeździe METEOR  w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  II  część obrad  XLIII  sesji VII kadencji Rady Gminy

Lubasz. Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych

obecnych jest 15 radnych  i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie

powitała:.

1. Starostę Czarnkowsko –Trzcianeckiego Tadeusza Teterusa

2. Jana Pertka – członka Zarządu Powiatu

3. Piotra Ławińskiego – Przewodniczącego Komisji Zdrowia Rady Powiatu
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4. Władysława Dymka – Prezesa Banku Spółdzielczego w Czarnkowie 

5. Stanisława Zalewskiego Nadleśniczego Nadleśnictwa Krucz 

6. Ks. Proboszcza Macieja Grzesia wraz z wikariuszem

7. Ks kanonika seniora Symplicjusza Nowaka 

8. Radosława Szmugę Kierownika Posterunku Policji w Lubaszu

Powitała  przedstawicieli  organizacji  pozarządowych działających na terenie Gminy Lubsz,  Wójta

Gminy Lubasz Marcina Filodę wraz z kierownikami jednostek organizacyjnych gminy i pracownikami

tych jednostek oraz  sołtysów i przewodniczących Rad Sołeckich Gminy Lubasz

Stwierdziła,  że  VII  kadencja  organów  samorządu  Gminy  Lubasz  dobiega  końca  i  po  raz  ostatni

spotykają się w tym gronie na uroczystej sesji podsumowującej tę kadencję po czym w poniższych

słowach  podsumowała  działania Rady Gminy, której miała przyjemność przewodniczyć.

" Panie Wójcie, pani sekretarz, drodzy radni, zaproszeni goście!

Dzisiaj mija VII kadencja Rady Gminy Lubasz

Na każdej sesji Wójt przedstawiał sprawozdanie ze swoich działań między sesjami. Dzisiaj pozwolicie

Państwo, że ja podsumuję 4 lata pracy Rady Gminy Lubasz. 

Oczywiście  nie  było  by  nas  w  tej  radzie,  gdyby  nie  zaufanie  społeczne,  jakim  obdarzyli

poszczególnych  kandydatów  mieszkańcy  oddając  swój  głos  w  wyborach,  które  miały  miejsce

16 listopada 2014r.  Dla  mnie  jak  i  dla kilku  innych radnych jest  to  pierwsza  kadencja,  w której

braliśmy tak czynny udział.

Jeden z nas został wybrany w wyborach uzupełniających w dniu 25 marca 2015r.  Pozwolicie, że

przedstawię radnych wg funkcji jakie sprawowali w radzie:

Kazimierz Wicher oraz Paweł Strawa – Wiceprzewodniczący Rady Gminy,

Andrzej Buśko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego,

Józef Cichorek – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,

Jacek Michalak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej,
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Jedyna kobieta oprócz mnie w tej radzie

Magdalena  Janc  –  Węglewska  –  Przewodniczyła  Komisji  Zdrowia,  Oświaty  i  Spraw  Socjalnych. 

Pozostali radni to:

Sławomir Dams, Roman Gościniak, Zenon Koplin, Andrzej Macyszyn, Marian Mirek, Hubert Szrama,

Marek  Wicher  oraz  Marek  Zieliński  –  wszyscy  byli  radnymi  i  oczywiście  brali  udział  w  pracach

poszczególnych Komisji.

Muszę przyznać, że Rada była dość zdyscyplinowana, ponieważ absencja radnych wyniosła 9,8% w

całych czterech latach.

Szczerze  mówiąc,  gdy  zaproponowano  moją  kandydaturę  na  przewodniczącą  tej  rady,  to  nie

zdawałam sobie sprawy przed jak ogromnym wyzwaniem staję, na jak głęboką wodę mnie rzucono.

Szybko musiałam nauczyć się w tej wodzie pływać. Nie było to łatwe, ale wyzwanie zostało podjęte.

Dziękuję za zaufanie jakim mnie drodzy radni obdarzyliście, za owocną współpracę, za krytykę i za

każde miłe słowo. Obiecałam wtedy, że będę wykonywać swoje obowiązki rzetelnie i sumiennie. To

jak naprawdę wywiązywałam się, obserwowaliście przez te 4 lata. 

VII kadencja – uważam, że była szczęśliwa dla naszej gminy.

Spotkało  się  15  osób  z  różnych  środowisk  naszej  gminy,  15  różnych  charakterów,  z  różnymi

pomysłami  na  pracę  w  samorządzie,  ale  co  najważniejsze  te  15  osób  potrafiło  być  zgodne

w  podejmowaniu  decyzji.  Zdarzały  się  takie  sesje,  że  wszystkie  podejmowane  uchwały  były

przyjmowane jednogłośnie. Rzadko zdarzał się głos przeciwny, prędzej ktoś się wstrzymał. Sesji w tej

kadencji odbyło się 43, w tym 8 w dwóch częściach.

Zgoda buduje!

Pan Wójt w swoim wystąpieniu na pewno powie, co udało się zrealizować w tej kadencji.  Szkoły,

windy, chodniki, drogi, oświetlenie i największa inwestycja - oczyszczalnia. 

W  takich  sferach  życia  społecznego  uczestniczyła  nasza  rada.  Przyjmowaliśmy  sprawozdania

z  działalności  jednostek  organizacyjnych  Gminy  Lubasz,  takich  jak:  placówek  oświatowych,

Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  Gminnego  Ośrodka  Kultury  i  Gminnego  Zakładu

Komunalnego.  Rozmawialiśmy o  bezpieczeństwie;  zapraszaliśmy na  sesje  przedstawicieli  zarządu

dróg wojewódzkich, powiatowych, policji i straży pożarnej.
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Przyjmowaliśmy sprawozdania z działalności  rad pomocowych powołanych w naszej gminie, czyli

Młodzieżowej Rady, Rady Seniorów, Rady Sportu, ale też Uczniowskiego Klubu Sportowego MINI

MAX oraz Klubu RADWAN.

Kolejną ważną rolą Rady Gminy jest zapoznanie się z informacją o przebiegu wykonania budżetu za

pierwsze  półrocze  każdego  roku,  a  następnie  przyjęcie  sprawozdania  z  wykonania  i  udzielenie

absolutorium Wójtowi Gminy. 

Zdarzyły się w tej kadencji oprócz uroczystych sesji związanych z absolutorium Wójta jeszcze dwie

szczególne.  Jedna  wiązała  się  z  XXV  –  leciem  powstania  samorządu  terytorialnego,  a  druga

upamiętniła  70 rocznicę istnienia naszej biblioteki.

Nadaliśmy również honorowe obywatelstwo Gminy Lubasz dwóm szczególnym mieszkańcom, tj.:

Siostrze Służebniczce Maryi Trojanie Szymańskiej oraz księdzu Antoniemu Ludwiczakowi.

Przyjęliśmy do końca września br. 413 uchwał, dotyczących między innymi:

Podatków  i  opłat  lokalnych,  budżetu  gminy,  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej,  gospodarki

przestrzennej, Statutu Sołectw i zmian w Statucie Gminy, zmiany okręgów i obwodów wyborczych,

utrzymania  czystości  i  porządku  w  gminie,  nadania  nazw  ulic  oraz  reformy  oświatowej,  gdzie

musieliśmy dostosować w krótkim czasie (bo od listopada do lutego) strukturę szkół w naszej gminie.

Dziękuję  za  wszystkie  zaproszenia,  jakie  dostałam  w  trakcie  całej  kadencji  od  organizacji

pozarządowych, sołtysów i rad sołeckich, od dyrektorów szkół i wszystkich tych którzy pragnęli bym

u nich gościła. Przepraszam, że nie ze wszystkich skorzystałam, ale dzięki nim wiem jak wiele dzieje

się w naszej gminie i ile jest osób z pomysłem i chęcią działania.

Wiem jedno, że żadna rada nie podoła swoim zadaniom bez pomocy pracowników naszego urzędu.

Wszystkim Wam bez wyjątku należą się wyrazy podziękowań i szacunku za wasze oddanie i pracę na

rzecz naszej gminy". 

Następnie  Przewodnicząca  oddała  głos  Wójtowi  Gminy,  który  dokonał  podsumowania  osiągnięć

gminy w latach 2014-2018. Wójt powiedziała " Wysoka Rado, zaproszeni goście!

VII kadencja organów samorządu Gminy Lubasz dobiega końca. Kończy się kolejny czteroletni okres

życia Gminy- jak każdy poprzedni wyjątkowy. Przypadł mi w udziale obowiązek podsumowania tego

 21



czasu, osiągnięć Gminy , sukcesów ale także bolączek, z którymi spotykaliśmy się w ciągu ostatnich

4 lat. 

Szanowni Państwo!

Samorządem terytorialnym jest prawo i rzeczywista zdolność społeczności lokalnych do zarządzania

zasadniczą częścią spraw publicznych . Sformułowanie to oddaje cały sens samorządu . Istotą jego

działania jest bowiem zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej . To zaspokajanie

ma jednak bardzo szeroki aspekt, ale daje się usystematyzować w cztery podstawowe kategorie :

1.    infrastruktura techniczna , a zatem zaopatrzenie wsi w wodę , uzbrojenie w sieć 

kanalizacyjną , budowa dróg i ich oświetlenie ,

2.    infrastruktura społeczna  czyli prowadzenie szkół podstawowych 

i gimnazjum , przedszkoli , zabezpieczenie bazy do ich pracy , wypełnianie zadań z profilaktyki 

zdrowotnej oraz opieki społecznej ,organizowanie działalności kulturalnej, współpraca z 

młodzieżą i seniorami

3.    ekologia i szeroko rozumiana ochrona środowiska , zagadnienia utrzymania porządku i 

czystości,

4.    ład i porządek publiczny , a zatem ochrona przeciwpożarowa , bezpieczeństwo publiczne       

w zakresie wynikającym z przepisów prawa .

Bez żadnej przesady można powiedzieć , że od sprawności , gospodarności i racjonalności             

w działaniach ciał samorządowych i podlegającego im aparatu administracyjnego zależy 

wypełnianie tych zadań. To przecież od nas, Drodzy Państwo , zależy w dużym stopniu byt 

lokalnej ludności . Od naszej mądrości i poczucia społecznego posłannictwa zależą proponowane

rozwiązania i ich skuteczne wdrożenie. Dają one naszym mieszkańcom satysfakcję lub chociaż 

nadzieję na lepszą przyszłość. Nie można zapominać ani na chwilę, że ich oczy i uszy są zwrócone

w naszym kierunku. Centrum władzy państwowej jest dla nich bardzo odległe. W takiej sytuacji 

najbardziej liczy się to, co dzieje się w najbliższym otoczeniu . Klimat i atmosferę tego otoczenia 

w dużej mierze kształtuje nasz samorząd. Jeżeli mieszkańcy naszej gminy będą dostrzegali 

mądrość i skuteczność działania , to łatwiej będzie im żyć nawet wówczas , gdy poziom ich życia 

odbiegał będzie od potrzeb i oczekiwań. Emocjonalna i funkcjonalna więź między lokalną 
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społecznością a władzą samorządową to niezbędny warunek umacniania się demokratycznego 

modelu życia publicznego . Należy przy tym pamiętać , że to demokracja tworzy demokratyczne 

państwo , nie zaś odwrotnie. 

Cztery lata VII kadencji dla gminy Lubasz oznaczało dokonywanie nieustannych wyborów, 

wyborów pomiędzy konieczną potrzebą realizacji zadań, a rzeczywistymi możliwościami budżetu.

Wybór ten oznaczał jednak, że nie dało się zaspokoić wszystkich potrzeb. Otoczenie wokół nas 

zmienia się mimo to na lepsze. 

Pamiętajmy, że jedynie wspólna organiczna praca przynieść może efekt. W ostatniej kadencji      

w Gminie Lubasz zrobiono wiele. Widzą to i oceniają nasi mieszkańcy. Włożony ogrom wspólnej 

pracy dostrzegają także goście naszej gminy ,przejezdni oraz byli mieszkańcy. Ich głos jest 

również bardzo cenny. Osiągnięć samorządu Gminy Lubasz ostatnich lat nie da się zamknąć          

w kilku słowach. 

Szanowni Państwo!

Mijająca kadencja to czas bardzo dobrze wykorzystanych środków europejskich. Dość 

wspomnieć, że w trakcie tych ostatnich czterech latach pozyskaliśmy dla naszej gminy środki        

w wysokości prawie 8,5 mln złotych inwestując je w rozwój infrastruktury oraz w rozwój 

intelektualny dzieci, młodzieży i dorosłych. Dzięki tym dotacjom udało się zrealizować wiele 

bardzo potrzebnych przedsięwzięć, których powstanie bez udziału tych środków nie było by 

możliwe. Zakończono budowę nowej oczyszczalni ścieków dla całej gminy, której przepustowość 

wystarczy na podłączanie kolejnych odcinków sieci kanalizacyjnej oraz umożliwi spust ścieków ze 

zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków. Rozbudowywaliśmy systemy 

kanalizacyjnei przygotowaliśmy projekty pod kolejną rozbudowę. Tylko dzięki pozyskanym 

środkom unijnym udało się rozbudować przedszkole w Lubaszu, by mieściło się ono w jednym 

budynku. Aby dzieci mogły bezpiecznie dojeżdżać do szkoły zbudowaliśmy drogę z Antoniewa do

Krucza wykorzystując maksymalnie dostępne instrumenty finansowe. Zgodnie z 

zapotrzebowaniem pracowaliśmy w tej kadencji na rzecz dzieci i osób z niepełnosprawnością. 

Przebudowaliśmy na mini centrum rehabilitacji jeden z budynków szkolnych, a także windy do 

szkoły podstawowej i dawnego budynku gimnazjum . Pracowaliśmy nad poprawą warunków 

pracy nauczycieli i nauki dzieci wygrywając konkursy na dwa miękkie programy. Program 
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przedszkolny uzyskał w skali województwa drugie miejsce co jest niebagatelnym osiągnięciem.    

W ramach programu miękkiego w szkołach zakupiliśmy dla każdej z naszych szkół komputery,       

a także inne pomoce dydaktyczne na niespodziewaną do tej pory skalę. Nauczyciele zyskali 

możliwość uzupełnienia swego wykształcenia, a dzieci udział w różnego rodzaju zajęciach 

pozalekcyjnych przeznaczonych zarówno dla wyrównania poziomu jak i dla uczniów                        

o szczególnych zdolnościach. Środki unijne pochodziły zarówno z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, także poprzez Czarnkowsko- Trzcianecką Lokalną Grupę Działania w ramach której 

otrzymaliśmy grant na budowę miasteczka ruchu drogowego i pięciu placów zabaw- projekt 

będzie wykonany w przyszłym roku – jak i Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego. Korzystaliśmy także z dostępności krajowych programów pomocowych, jak 

chociażby program „szatnia na medal” na długo oczekiwany remont zaplecza szatniowego przy 

Sali gimnastycznej szkoły podstawowej w Lubaszu, czy dotacje na funkcjonowanie klubów 

sportowych.

Drodzy Państwo!

Inwestowanie  w  naszej  gminie,  to  wykorzystanie  lokalnego  potencjału,  potencjału  naszych

mieszkańców,  warunków  naturalnych  i  sprzyjającej  koniunktury.  Możemy  poszczycić  się

najmniejszym od lat wskaźnikiem bezrobocia. Jest to już wskaźnik bezrobocia strukturalnego, prawie

każdy kto chce może znaleźć sobie zatrudnienie. A aktywność naszego społeczeństwa jest ogromna.

W minionych czterech latach liczba zarejestrowanych podmiotów gospodarczych wzrosła aż o 76

podmiotów. Ten wzrost przekłada się następnie na dochody budżetu gminy, a te z kolei umożliwiają

kolejny przyrost infrastruktury. Inwestowanie w Gminie Lubasz bowiem to nie tylko wykorzystywanie

jedynie  środków  unijnych,  to  także  inwestowanie  z  własnych  środków.  Na  uwagę  zasługuje  tu

zakończona sukcesem próba budowy drogi z Sokołowa do Kamionki. Jest to także przykład bardzo

dobrze układającej się współpracy naszego samorządu z samorządem powiatowym, gdyż droga ta

należy do kategorii dróg powiatowych. To co dla niektórych wydawało się niemożliwe, w 2018 roku

stało się faktem. Droga powstała i  służy jej użytkownikom. Łącznie w tej kadencji wybudowaliśmy

prawie  6  km  nowych  dróg.  Poprawiliśmy  warunki  parkowania  pojazdów,  jak  wiemy  miejsc

parkingowych zawsze jest mało. Choć na co dzień plac za marketem MILA to właśnie parking, w dwa

dni w tygodniu służy jako plac targowy, z którego chętnie korzystają nasi mieszkańcy, a i handlującym

zdecydowanie poprawiły się  warunki do prowadzenia tej  działalności.  Pracowaliśmy również  nad
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poprawą bezpieczeństwa pieszych. Budowaliśmy odcinki nowych chodników znów przy współpracy

tym razem z Wielkopolskim Zarządem Dróg Wojewódzkich i naszymi radami sołeckimi. Sporo uwagi

w zakresie bezpieczeństwa poświęciliśmy oświetlaniu dróg. Powstało prawie 150 nowych punktów

świetlnych w tym także z wykorzystaniem nowoczesnych technologii lamp hybrydowych i solarnych.

Uwagę naszą przykuwała także cała sfera zadań z pogranicza ekologii i ochrony środowiska. Budowa

separatorów  służących  do  podczyszczenia  wód  opadowych  z  jedni  czy  budowa  gazociągów,  to

przykład ewidentny na to, że na sercu leży nam poprawa stanu środowiska naturalnego. Praca nad

jego  poprawą  to  zresztą  nie  tylko  działania  inwestycyjne,  to  przede  wszystkim  szereg  działań

edukacyjnych,  udział  w  programach  i  ich  rozpowszechnianie  jak  chociażby  program  „czyste

powietrze”,  czy  dofinansowanie  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków,  a  także  udział

w  programach  likwidacji  azbestu.  Nie  mniej  uwagi  poświęcaliśmy  całej  sferze  związanej

z  bezpieczeństwem  publicznym.  Odczuli  to  na  własnej  skórze  druhowie  z  ochotniczych  straży

pożarnych. Zostali w tej kadencji wyposażeni w nowy sprzęt do prowadzenia akcji ratunkowych oraz

sprzęt  do  ochrony  osobistej.  Mieliśmy  możliwość  skorzystania  z  wielu  instrumentów

dofinansowujących te  zakupy także  a może  i  przede wszystkim dzięki  bardzo dobrej  współpracy

z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej. 

Szanowni Państwo!

Dochody budżetu gminy ciągle rosną. Przyczyn takiego stanu rzeczy jest kilka. Pierwsza to środki

przeznaczone  na  realizacje  programu  500+  oraz  300+,  które  w  sposób  znaczący  zasiliły  nasze

budżety, a które to programy z powodzeniem wdrożył w życie w naszej Gminie Gminny Ośrodek

Pomocy  Społecznej.  Druga  do  rosnący  udział  w  podatku  dochodowym  od  osób  fizycznych

przekazywany  przez  budżet  państwa  świadczący  o  aktywności  i  przedsiębiorczości  naszych

mieszkańców, którzy znajdują zatrudnienie w gminie oraz poza nią , a także prowadzą działalność

gospodarczą. Trzecią przyczyną  jest  sama aktywność gminy w pozyskiwaniu  środków na wydatki

majątkowe  i  to  zarówno  ze  środków  unijnych  jak  i  krajowych.  Wzrost  dochodów  gminy  ma

bezpośredni wpływ na wydatki budżetu. Systematycznie rosną wydatki na oświatę , znacznie wzrosły

tez  nakłady  na  finansowanie  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  a  to  za  przyczyną  pro

społecznej  polityki  państwa  we wspomnianych  programach 500+  i  300+.  Sukcesywnie  wzrastają

także wydatki na gospodarkę odpadami - odbiór nieczystości. Rośnie też udział funduszu sołeckiego

jako namiastki budżetu obywatelskiego w ogólnych wydatkach budżetu gminy. Wydaje się, że gmina
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Lubasz  pod  względem wysokości  i  struktury  budżetu  nie  jest  odosobniona  –  dzięki  możliwości

pozyskania zewnętrznych środków na projekty inwestycyjne – udział ich także rośnie w budżetach

kolejnych  latach.  W  mijającej  kadencji  zrealizowane  inwestycje  sięgają  25  milionów  złotych.

Otrzymujemy  również  dofinansowanie  na  wydatki  bieżące  ,  dzięki  czemu  można  własne  środki

przealokować na inny cel. Głównym naszym celem jest bowiem zaspokajanie potrzeb mieszkańców

w coraz większym stopniu. Jako przykład można tutaj podać poniedziałkowy bezpłatny transport

osobowy w gminie przeznaczony w głównej mierze dla osób starszych. Na podkreślenie  zasługuje

tutaj fakt, że prawie każdy projekt czy pomysł był poddawany konsultacji w gronie powołanych Rad :

Przedsiębiorców,  Sportu  ,  Rolnictwa  i  Rozwoju wsi  czy  wreszcie  Lubaskiej  Rady  Senioralnej  oraz

Młodzieżowej  Rady Gminy.  Alokacja  środków wreszcie  pozwoliła  wreszcie  na  wydłużenie  godzin

pracy  przedszkoli  oraz  możliwość  skorzystania  z  posiłków  przez  wszystkie  dzieci  w  szkołach  i

przedszkolach.

Mimo wielu zrealizowanych już inwestycji wciąż do wykonania pozostaje duża ilość zadań. Myśląc

realnie o ich realizacji przygotowaliśmy kolejne projekty i kosztorysy. Należą do nich: modernizacja

stacji uzdatniania wody w Lubaszu, budowa sieci kanalizacji w Stajkowie, budowa III etapu gazociągu,

przebudowa  stadionu  w  Lubaszu  oraz  boisk  sportowych  przy  szkołach  w  Lubaszu  i  Miłkowie.

W  obecnej  kadencji  powstał  także  projekt  chodnika  przy  drodze  powiatowej  w  Kruczu.

W uzgodnieniach są projekty dróg w Lubasz: ulice Wiśniowa, Brzozowa, Jesionowa, Polna i Łąkowa,

a także droga Stajkowo – Miłkowo. W roku bieżącym otrzymaliśmy projekt wykonania rekreacyjnej

ścieżki rowerowej z Czarnkowa przez Dębe do Sławienka i dalej przez Lubasz do Goraja, na który

gmina podpisała umowę z Powiatem Czarnkowsko – Trzcianeckim jeszcze w poprzedniej kadencji.

W trakcie uzgodnień jest projekt budowy wodociągu Krucz – Kruteczek. W roku bieżącym zostaną

także  zakończone  projekty  na  dalszą  rozbudowę  oświetlenia  drogowego  w  Kruczu,  Miłkowie

i  Stajkowie.  Obecnie  realizowany jest  projekty  przebudowy remizy  w Lubaszu,  której  celem jest

poprawa  warunków  funkcjonowania  strażaków  w  Lubaszu,  a  także  projektowana  jest  wiata  dla

wędkarzy nad jeziorem, która posłuży całemu społeczeństwu. Wszystkie te zadania są traktowane

priorytetowo i zależy nam na ich faktycznej realizacji.  Wiele działań na rzecz profilaktyki zdrowia

wykonał Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu. GOPS przystąpił również do partnerskiego

projektu wspólnie z PCPR dzięki  czemu część mieszkańców naszej  gminy mogła skorzystać m.in.

z pomocy rehabilitacyjnej i wsparcia dla osób niesamodzielnych i niepełnosprawnych. 
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Również GOK zwiększył  swoją  ofertę  kulturalną o wydarzenia tj.  koncerty,  operetki czy  kabarety.

Znaczący wpływ na różnorodność oferty  miały wydarzenia, warsztaty,  pokazy,  spotkania,  imprezy

i zawody organizowane również przez naszych mieszkańców zarówno w Lubaszu jak i pozostałych

sołectwach.  Ogromnie  cieszy  mnie  Państwa  aktywność  w  tym  zakresie.  Dzięki  Waszemu

zaangażowaniu możemy naprawdę wiele zmienić w naszej najbliższej okolicy. 

Szanowni Państwo!

W kończącej się kadencji samorząd nasz jak i wszystkie w kraju borykały się z wieloma problemami

związanymi ze zmieniającą się rzeczywistością w tym także w obszarze prawa. Sporo uwagi należało

poświęcić  reformie  systemu oświaty,  choć patrząc dziś  na  sposób rozwiązania  problemu,  można

śmiało  rzec,  że  był  to  dobry  pomysł  i  dobra  realizacja.  To  zasługa  dobrze  przygotowanych

i  przeprowadzonych  konsultacji  oraz  wspólnego  zrozumienia,  które  mam  nadzieję  udało  się

wypracować w tej kadencji.

Wysoka Rado! Drodzy Goście! 

VII kadencja organów gminy Lubasz przechodzi do historii.  Zapoczątkowany w tej kadencji proces

wzrostu  świadomości  społeczeństwa,  wkrótce  stanie  się  normą  przejawiającą  się  w  udziale

mieszkańców  w  procesie  decyzyjnym.  W  budowie  społeczeństwa  obywatelskiego  musimy

wykorzystać edukację, pokazywać dobre praktyki i wzory. Wszystko , Szanowni państwo przed nami,

a tymczasem u progu zakończenia działania organów Gminy w tej kadencji, niech mi wolno będzie

złożyć Państwu, których praca zawodowa i społeczna związana była i jest z samorządem lokalnym,

serdeczne słowa podziękowania i wdzięczności za trud i poświęcenie. Nie jest ono obce wielu z nas,

ale  efekt  ,  który  mimo  trudności,  udało  się  nam  wspólnie  osiągnąć  jest  ogromny.  Cieszmy  się

wspólnie,  że te efekty są, a cele jakie przed nami stawiają nasi  mieszkańcy, są realizowane.  Nie

wszystkie z nich  oczywiście uda się osiągnąć , ale trud ich realizacji  należy podejmować zawsze,

niezależnie od przeszkód jakie napotykamy na tej drodze. Jesteśmy przecież po to,  by je usuwać .

Można  jednak z  całą  pewnością  powiedzieć,  że  mimo  wielu  trudności  samorząd Gminy  Lubasz

wywiązuje  się  z  postawionych  celów  i  dąży,  aby  ludziom  żyło  się  lepiej,  a  ich  potrzeby  były

zaspokajane w coraz szerszym zakresie. Jeszcze raz dziękuję przede wszystkim Radzie Gminy Lubasz

z  Panią  Przewodniczącą na czele  za  to  zrozumienie  potrzeb społecznych  i  próbę rozwiązywania

problemów.  Dziękuję  sołtysom  i  przewodniczącym  rad  sołeckich  za  tworzenie  życia  w  naszych
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małych środowiskach lokalnych. Składam serdecznie podziękowania  pracownikom Urzędu Gminy,

Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej,  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Gminnego  Zespołu  Obsługi

Szkół  i  Przedszkoli,  Gminnego  Zakładu  Komunalnego,  dyrektorom  i  pracownikom  jednostek

oświatowych. Podziękowania kieruję do  organizacji pozarządowych, Ochotniczych Staży Pożarnych,

Parlamentarzystów, Starosty i  Zarządu Powiatu, Radnych Powiatu, Wójtów i Burmistrzów z terenu

Powiatu  Czarnkowsko  –  Trzcianeckiego,  Policji,  Straży,  Zarządów  Dróg  Wojewódzkich  oraz

Powiatowych,  dla  wszystkich  wykonawców  usług  oraz  wszystkich,  z  którymi  przyszło  mi

współpracować w VII kadencji. Niech dotychczasowe osiągnięcia będą źródłem satysfakcji i zapału

do dalszego skutecznego działania na rzecz rozwoju Gminy Lubasz. Dziękuję bardzo ."

Wójta zebrani obdarowali gromkimi brawami.

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  koniec  kadencji  jest  doskonałą  okazją  do  złożenia  podziękowań

wszystkim tym, którzy swoją pracą i  zaangażowaniem działali  dla dobra i  rozwoju Gminy Lubasz.

Poprosiła Lilianę Helwich o przedstawienie listy podziękowań.

Pani Liliana w  pierwszej kolejności poprosiła wszystkich radnych,  którym dziekując Wójt  wręczył

grawerton, a Z-ca Wójta kwiaty. Podziękowania otrzymali:

1.     Andrzejewska Żaneta

2.     Buśko Andrzej

3.     Cichorek Józef
4.     Dams Sławomir
5.     Magdalena Janc – Węglewska 
6.     Koplin Zenon
7.     Macyszyn Andrzej
8.     Michalak Jacek
9.     Mirek Marian
10. Strawa Paweł
11. Szrama Hubert
12. Wicher Kazimierz
13. Wicher Marek
14. Zieliński Marek
15. Gościniak Roman
Następne podziekowania skierowane były do sołtysów i przewodniczących Rad Sołeckich tj. 

1.     - Pawła Borowiaka i Marka Kazińskiego z sołectwa Antoniewo

2.      Natali Kosickiej i Łukasza Graja z sołectwa Dębe

3.     - Tadeusza Pawlaka i  Teresy Stróżyńskiej  –Nowak  z sołectwa Bzowo-Goraj
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4.     -  Bogdana  Hana  sołtysa  wsi  Lubasz   i  Zygfryda  Kozery   przewodniczącego   RS  Lubasz

i Przewodniczącego Lubaskiej Rady Senioralnej

5.     - Romualda Gasperowicza i Moniki Mądrawskiej  z sołectwa Kruteczek

6.     - Andrzeja Niezborały i Andrzeja Macyszyna z sołectwa Sokołowo

7.     - Urszuli Paszkowskiej i Krzysztofa Stochaja z sołectwa Miłkowo

8.     - Aliny  Cichorek  i Jarosława Kulwasa z sołectwa Kamionka

9.     - Benedykta Koriakowskiego i Łukasza  Wlekłego z sołectwa Jędrzejewo

10. - Katarzyny Dykow  i Romana Nowackiego z sołectwa Sławno

11. - BronisławaTonaka i Urszuli Janickiej z sołectwa Krucz

12. - Kingi  Kurowskiej i Bogusława Kurowskiego z sołectwa Nowina

13. -Adama Furiera i Edyty Janickiej z sołectwa Klempicz

14.  Józefa  Cichorka  sołtysa  wsi  Prusinowo   i  Grażyny  Kurzawskiej  przewodniczącej  RS  Prusinowo

i  Przewodniczącej  KGW w Prusinowie

15. - Mariana Mirka i Lecha Urbaniaka z sołectwa Stajkowo

Następnie szczególne podziękowania skierowano do:

1.     - Tadeusza Teterusa – Starosty Powiatu  Czarnkowsko - Trzcianeckiego

2.     - Jana Pertka  – członka Zarządu Powiatu  Czarnkowsko - Trzcianeckiego

3.     - Piotra Ławińskiego  – Przewodniczącego Komisji Zdrowia Rady Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiej

4.     - Władysława Dymka – Prezesa Banku Spóldzielczego i Przewodniczacego Rady Przedsiębiorców 

5.     - Ryszarda Kosickiego  –  Prezesa EDUKACJI LUBASZ

6.     - Renaty  Małeckiej – dyrektora EDUKACJi LUBASZ 

7.     Alberta Tabaki – dyrektora zespołu Szkół Leśnych w Goraju

8.     - Stanisława Zalewskiego  – Nadleśniczego nadleśnictwa Krucz

9.     - ks. Macieja Grzesia proboszcza Parafii Rzymskokatoliockiej w Lubaszu 

10. - ks. Symplicjusza Nowaka

11. - Radosława Szmugi – Kierownika posterunku Policji w Lubaszu

Kolejne  podziękowania skierowane zostały w kierunku lokalnych działaczy, animatorów 

i społeczników, bez których Gmina Lubasz nie rozwijałaby się tak prężnie tj.

1.     - Stanisława Hermana – Prezesa Zarządu Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych

2.     - Jarosława Torzyńskiego – Komendanta Gminnego OSP
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3.     - Sławomira Łapawy – Prezesa Koła WKTUL

4.     - Barbary Kozery – Prezesa Stowarzyszenia  SŁONECZKO

5.     - Mari Pertek – Prezesa Stowarzyszenia SERCE DZIECKA

6.     - Marcina Szweda – Prezesa Klubu RADWAN

7.     - Moniki Golik – Prezesa Stowarzyszenia NADZIEJA

8.     - Liliany Helwich – Prezesa Stowarzyszenia BLIŻEJ SIEBIE I NATURY

9.     - Andrzeja Nowaka – Prezesa  Koła  PZW LUBASZ

10. - Bartłomieja Turka –  Prezesa Uczniowskiego Klubu Sportowego MINI-MAX

11. - Wojciecha Helwicha – Prezesa  Gminnego Zarządu Kółek i Organizacji Rolniczych  

12. - Lidii  Dylla-Dymek –  Prezesa Stowarzyszenia KLAMRA

13. -  Tomasza  Zagórskiego   –   Prezesa  Towarzystwa  PRZYJACIÓŁ  NADNOTECKIEGO  FESTIWEALU

MUZYCZNEGO

14. - Jarosława Kozery – Prezesa  nadnoteckiego Stowarzyszenia  Strzeleckiego

15. - Hubert Durczak – NOTECCY ŁUCZNICY 

16. - Marcin Korczyc – STOWARZYSZENIE INICJATYW NIEZWYKŁYCH

17. Adam Błędzki – CAPOIEIRA

Za pracę w Radach Doradczych podziękowano:

1.     Małgorzacie Kabacińskiej – opiekunce Młodzieżowej Rady Gminy 

2.     Beata Izydor Kułaga

Szczególną pracę na rzecz wspólnoty poszczególnych wsi wykonują Koła Gospodyń Wiejskich, którym

również podziękowano:

1.     - Janinie Niwald – KGW SOKOŁOWO

2.     - Krystynie Hudak – KGW STAJKOWO

3.     - Małgorzacie Jastrzębskiej – KGW KAMIONKA

4.     -  Aureli Jagła – KGW JĘDRZEJEWO

5.     - Katrzynie Dykaw – KGW SŁAWNO  

Podziękowania skierowano także do kierowników jednostek organizacyjnych:

1.     -  Elżbieta Ratajczak i Renaty Fąferek – Skarbników Gminy

2.     - Wiolety Zarzecznej – dyrektor PSP w Lubaszu

3.     - Jolanty Zmyślonej - dyrektor PSP w Miłkowie
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4.     - Jolanty Młynarskiej - dyrektor PSP w Kruczu

5.     - Mari Grębka - dyrektor PSP w Jędrzejewie

6.     - Elżbiety Sobkowiak - dyrektor  Przedszkola BAJKA w Lubaszu

7.     - Jadwigi Kazińskiej -  kierownik GOPS

8.     - Ryszard Bilski – dyrektor GZOSiP

9.     - Szymona Szweda – dyrektor GOK

10. - Krzysztofa Tomczyka – prezesa GZK w Lubaszu

Dla wszystkich w/w przygotowano upominek i wręczono symbolicznie różę. W podziękowaniu otrzymali

też oklaski.

Na zakończenie Wójt, Z-ca Wójta i Przewodnicząca RG wręczyli po róży każdemu z pracowników GOK,

Urzędu Gminy, GOPS i GZOSiP, a pozostali zebrani nagrodzili ich brawami. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Żaneta Andrzejewska zwróciła się do Z-cy Wójta, a zarazem

Sekretarza Gminy Grażyny Graj następującymi słowami:” Pani Wice-wójt, Sekretarz naszej gminy – pani

Grażyna Graj.

Wójtowie się zmieniają, pracownicy przychodzą, odchodzą, radni to kolejny kalejdoskop, a nasza

Grażynka trwa. 

Czasem niedoceniona, z niejedną nie przespaną nocą na koncie, kiedy pracuje dla gminy. Widać, że tą

gminą żyje, to jest jej karma. Wiedza jaką dysponuje jest przeogromna. Pamięta co w której kadencji 

miało miejsce. 

Taka chodząca encyklopedia naszego samorządu. Ze stoickim spokojem tłumaczyła nam na Komisjach

przepisy prawne i poszczególne procedury obowiązujące w danej kwesVi. Dziękuję.

Pamiętam pierwszą uroczystą sesję w tym miejscu, kiedy musiałam witać gości – Grażynka była nie

zastąpiona.”

Przewodnicząca RG wręczyła bukiet kwiatów, a zebrani owacjami na stojąco podziękowali Sekretarz

Gminy za trud i pracę.

Przewodnicząca RG podziękowała w następnej kolejności Janinie Szwerkolt. Powiedziała: „ W szczególny

 sposób pragnę podziękować z całego serca opiekunce rady pani Janinie Szwerkolt.

Wszyscy radni myślę, że zgodzicie się ze mną, że była – jest takim dobrym duchem, aniołem stróżem

każdego z nas z osobna jak i całej rady.
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Janko za każde ciepłe słowo, za wiedzę, za każde sporządzone bardzo profesjonalnie pismo, za każdą

radę i wreszcie za Twój uśmiech i cierpliwość do mojej ignorancji w temacie funkcjonowania samorządu.

To Ty pamiętałaś o wszystkich świętach, imieninach, to Ty dbałaś o kwiaty dla mnie gdy były one

niezbędne. Dzisiaj to ja pamiętałam o kwiatach dla Ciebie, chociaż żadne nie oddadzą mojej

wdzięczności. 

W imieniu  całej Rady dziękuję.” 

Przewodnicząca wręczyła pani Szwerkolt bukiet kwiatów, a obecnie na stojąco podziękowali jej brawami.

Ostatnią osobą do której Przewodnicząca skierowała podziękowania był Wójt Gminy Marcin Filoda.

Przewodnicząca powiedziała: „Tak jak radni, czy sołtysi, jeszcze jedna osoba w naszym gronie piastuje

swoje stanowisko z wyboru społecznego. To mieszkańcy gminy w wyborach w 2014r. spośród czterech

kandydatów wybrali jego – Marcina Filodę.

Tym wyborem obdarzyli go ogromnym kredytem zaufania. Czy sprostał? W moim odczuciu tak.

Panie Wójcie!  To pan tak naprawdę był sternikiem łodzi – zwanej samorządem gminy Lubasz. Tak jak na

morzu tak i w naszej gminie wiały różne wiatry. 

Pan był zawsze spokojny, opanowany, dawał innym wsparcie, choć krytyki również nie szczędził.

Chyba przyznacie, Państwo, że mieliśmy Wójta skrojonego na miarę Gminy Lubasz. Uśmiechnięty,

kompetentny, zawsze przygotowany. Tylko na sesjach rady swoje wystąpienia czytał z kartki, nigdzie

indziej taka sytuacja nie miała miejsca. Każde wystąpienie bez kartki. Liczbami, datami i cytatami sypie

jak z rękawa. Do tego trzeba się urodzić. Dziękujemy, za owocną współpracę. To był zaszczyt pracować

z panem.”

Wójt otrzymał także bukiet kwiatów, które wręczyła Przewodnicząca RG, a obecni na stojąco nagrodzili

go owacjami. 

Za zaproszenie na ostatnią sesję oraz za trud włożony w rozwój gminy podziękował Prezes Edukacji

Lubasz. Powiedział, że Gmina Lubasz pięknie się rozwija bo połączyła się młodość z doświadczeniem.

Pan Kosicki z dyrektorem Edukacji wręczył kwiaty Przewodniczącej RG i Wójtowi. 

Następnie za współpracę podziękował Radzie Gminy Lubasz dyrektor GOK, który przekazał kwiaty pani

Magdalenie Janc – Węglewskiej (stwierdził, że Przewodnicząca już kwiaty dostała, a pani Magda kończy

już pracę w Radzie Gminy, ponieważ do następnej już nie kandyduje)   
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Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy kończąc sesję stwierdziła, że wypowie dla tej Rady Gminy historyczne słowa

i wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła obrady XLIII ostatniej sesji Rady Gminy Lubasz VII

kadencji.  

Sesja zakończyła się o godz. 17:15

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Jacek Michalak
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